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ZPRÁVA  O  ČINNOSTI  ČSS  OD  7. SJEZDU  V  ROCE  2005 
 
 Vážení delegáti, členové sportovních střeleckých klubů Českého 
střeleckého svazu, vzácní hosté, dámy a pánové. Ještě jednou Vás 
velmi srdečně vítám na dnešním 8. sjezdu delegátů ČSS zde v Praze 
v O2 aréně. Jsem potěšen, že se scházíme v tak hojném počtu, jako 
delegáti zvolení na krajských valných hromadách a jako zástupci 
téměř 600 střeleckých klubů a zhruba 19 tisíc členů, a tím jsme podle 
stanov mohli zahájit sjezd ve stanoveném čase.  
 Dovolte mi, abych vám přednesl zprávu o činnosti Českého 
střeleckého svazu za uplynulé období tj. od 7. sjezdu delegátů dodnes. 
 Uplynulé období jako již tradičně kopíruje čtyřletý olympijský 
cyklus letních olympijských her. V tomto olympijském cyklu se událo 
mnoho věcí, které bych vám rád přiblížil. Byly to události dobré ale i 
méně dobré. Ale tou nejpodstatnější je to, že se Český střelecký svaz 
v tomto období stal nejúspěšnějším sportovním olympijským svazem. 
O tom ale podrobněji později. 
 V první řadě musím konstatovat, že za sebou máme další 4 roky 
činnosti samostatných krajských sdružení ČSS, které vznikly podle 
nového státoprávního uspořádání.  
 Předsedové krajských sdružení jsou samozřejmě členy VV ČSS. 
VV ČSS po celou dobu pracoval v tomto období ve stejném složení i 
když ne všichni se mohli z různých důvodů zúčastnit všech jednání. 
VV se sešel celkem 14x. Presidium se v tomto období sešlo na 24 
zasedáních a účast na těchto jednáních byla velice dobrá a oproti 
minulému období se výrazně zlepšila. 

Nyní bych se chtěl zmínit o tom co je podstatou činnosti 
Českého střeleckého svazu a to jsou výsledky. Ty je možné rozdělit do 
několika skupin. V prvé řadě jsou to výsledky naší státní sportovní 
reprezentace, které jsou přinejmenším velice výrazné. Ve druhé řadě 
jsou to úspěchy organizační a ty ostatní, které mně nepřísluší hodnotit. 
V prvé řadě je třeba s velkým potěšením konstatovat, že střelci získali 
na LOH v Pekingu poprvé v historii 3 medaile z toho 2 zlaté a 1 
stříbrnou, což představovalo polovinu všech medailí české olympijské 
výpravy.  

Mohu vám sdělit je tolik, že to byl tak výrazný úspěch, který u 
některých jiných sportů vyvolával až závist, která byla při některých 
setkáních velmi pozorovatelná.  
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Tyto vynikající výsledky českých střelců měly dopad i na další 
hodnocení. Kateřina Emmons – Kůrková byla ISSF vyhlášena 
mezinárodní asociací sportovních střeleckých novinářů nejlepší 
střelkyní světa pro rok 2008 a navázala tak na úspěch Martina Tenka, 
který byl vyhlášen střelcem světa v roce 2003. 
 Musím ještě připomenout jednu velice závažnou situaci. Dne 19. 
3. 2003 exekutiva ISSF zřejmě pod tlakem MOV vyřadila z programu 
LOH disciplínu Běžící terč, což je pro nás opravdu nepříjemné. 
 Ruku v ruce s těmito výsledky a úspěchy však jdou i úspěchy 
organizační. Český střelecký svaz, po velkém boji, získal na jednání 
generálního shromáždění ESC v roce 2005 v Bělehradě pořadatelství 
MEJ ve všech disciplínách a ME ve vzduchových zbraních. 
Znamenalo to připravit a zorganizovat juniorské ME ve všech 
kulových disciplínách v Plzni v roce 2008 a ve vzduchovkách v roce 
2009 v Praze. Dále po velmi zdlouhavých a složitých jednáních bylo 
Českému střeleckému svazu svěřeno zorganizování 1. samostatného 
Mistrovství světa v disciplínách BT na 10 i 50 metrů ve všech 
kategoriích.  
  Krátce k ME 2009  

Příprava ME byla dlouhodobou záležitostí s poměrně velkými 
potížemi. O2 aréna byla dobrým místem, též Praha lákala střelce, ale 
háček byl v tom, že malá O2 aréna nebyla dokončena a zkolaudována. 
Tím vznikl problém s přístupem diváků, který bylo možno vyřešit až 
na místě a nebylo možno tuto skutečnost nikde uvádět. Zklamalo nás 
osvětlení na eliminačních soutěžích, ale to byl problém technického 
delegáta. Tak dlouho se ubíralo a vyrovnávalo, až byl spokojen, ale 
neodpovídalo to pravidlům. V moci TD však toto je a ME nakonec 
proběhlo s vysokými výsledky. 

Tady musím poděkovat za šíření dobrého jména organizátorů 
evropských a světových soutěží tj. všem, kteří se na tom podíleli. 
Absolutorium si zaslouží všichni a jmenovat jenom někoho by bylo 
nespravedlivé.  

Ještě jednou díky všem. 
 

 Ještě jednu součást svazu musím připomenout, chcete-li otevřít. 
Tou je reprezentace, podmínky pro sport vůbec a SCM, kterým u nás 
říkáme Regionální sportovní centra mládeže. Tyto aktivity jsou vždy 
nějakým způsobem saturovány ze státního rozpočtu na základě grantů. 
Systém státní reprezentace je financován dle mého názoru zcela 
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transparentně a na základě výpočtu podle vzorce stanoveného radou 
reprezentace MŠMT. Přesto si myslím, že hlavně práce s mládeží 
nekoresponduje s potřebami, ale hlavně není zcela průhledná. Tuto 
situaci ale neumíme zatím zodpovědně vysvětlit z toho důvodu, že to 
není záležitostí jenom svazu. 

Regionální sportovní centra, další důležitá součást ČSS byla 
zřízena na základě usnesení vlády a byla za určitých okolností 
významným zlepšením práce s talenty i ve svazu. Český střelecký 
svaz tato centra defacto na vlastní náklady provozoval, nikdy nezrušil, 
a i když s obtížemi, přece jen zabezpečoval. Je však přinejmenším s 
podivem jakým způsobem se v současnosti zachází s touto tak citlivou 
záležitostí sportovního mládežnického prostředí.  
  Přesto jsem přesvědčen, že právě sportovní činnost a růst je 
v Českém střeleckém svazu prostřednictvím RSCM na úplně jiné 
úrovni než v jiných svazech.  
 Je třeba také zmínit členství v orgánech ISSF, ESC, MŠMT, 
ČOV, VSK ČR, OSZO a SAZKA a.s. 
 Od posledního sjezdu nedošlo k výraznějším změnám hlavně 
proto, že nadále trvá naše členství ve VSK ČR, pan Pekař byl počtvrté 
za sebou zvolen do VV ČOV a je proto možné říci, že Český střelecký 
svaz má v olympijském hnutí díky sportovním výsledkům velmi dobré 
jméno. Jsme jako svaz také dobře vnímáni jako akcionáři v a.s. 
SAZKA a v občanském sdružení Zelený Ostrov. Máme jako svaz 
zastoupení i v Radě státní sportovní reprezentace při MŠMT.   
 Chtěl bych také připomenout a zhodnotit činnost pracovních 
komisí ČSS. Komisí jsme měli celkem šest, i když jedna z nich je 
postavena na úroveň VV a tudíž její práci musíte zhodnotit Vy. Jsem 
přesvědčen, že komise pracovaly dobře, i když pracovní problémy 
mezi komisemi nikdo nezakáže.  
 Komise rozhodčích – z pohledu některých nejkontroverznější 
komise, ale proč – protože chce dodržovat mezinárodní pravidla 
sportovní střelby platná po celém světě i v naší republice. Co je ale 
horší, je to, že ne všichni organizátoři soutěží ČSS, členové ČSS,  jsou 
ochotni přijmout a dodržovat dohodnutá pravidla. Této komisi musím 
velice poděkovat a její práci vyzvednout, protože ve velice krátkém 
čase byla schopna přeložit, vytisknout a na náš internet pověsit nová 
pravidla ISSF platná od 1. 1. 2009. Budete-li ji někdo chtít peskovat je 
našeho dnešního jednání přítomen předseda této komise ing. Bílek a je 
Vám k disposici.    
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Sportovně metodická komise – důležitá součást českého 
střeleckého svazu, hlavně z pozice současného již léta trvajícího 
pohledu státní správy na sport. Bez této komise by v současné době 
byla práce s mládeží a výchova dobrovolných pracovníků, ale i 
školení a výchova trenérů sportovní střelby zcela nemyslitelná. 
Předseda komise je ale zároveň šéfem sportovní střelnice v Brně na 
Kývalce a má proto profesní předpoklady k tomu, aby tuto práci 
zvládal. Musí ale najít ve vlastním zájmu způsob součinnosti mezi 
komisemi, který by vedl ke zpříjemnění činnosti sportovní části 
českého střeleckého svazu. 
 Sportovně technická komise – komise, která by možná měla 
nejvíce ovlivňovat sportovní činnost ČSS. Měla by v podstatě tuto 
sportovní činnost řídit a své představy předkládat VV ČSS ke 
schválení. Je velice prospěšnou částí střeleckého svazu.  Její práce 
byla v minulosti prospěšná, zajímavá, ale postupem času se velmi 
rozvětvila a zkomplikovala i díky tomu, že nebyla schopna vnímat 
zásadu, že v jednoduchosti je elegance.  
   Broková komise – komise, která byla kdysi ustavena proto, aby 
byla zachována jakási kontinuita brokové střelby ve svazu. Byla totiž 
znát snaha osamostatnit brokovou střelbu od svazu. To by v podstatě 
nebylo nic zvláštního, protože i v několika státech tento stav existuje 
(cca 7 států světa). Byla by to ale téměř katastrofální situace pro 
brokovou střelbu v ČR. Kdysi a i dosud platné zásady přiznávání 
státních dotací pro sport stanovují podmínky, za kterých je jakákoliv 
sportovní činnost, a tím i broková střelba samostatně uznatelná. 
Metodický pokyn MŠMT stanovuje min. počet členů organizace a 
činnost v min. 10 krajích.  Úkolem brokové komise mělo v podstatě 
být ustavení členů této komise do jednotlivých komisí ČSS. To se 
v plné míře podařilo a za to jim patří dík a uznání. Z pohledu svazu 
byla zcela naplněna dikce jak MŠMT, tak i Českého střeleckého 
svazu.  

Komise reprezentace – komise, která vlastně drží svaz díky 
výsledkům státní sportovní reprezentace neustále v podvědomí české 
sportovní veřejnosti a na níž jsou kladené nemalé nároky na práci. Je 
pravda, že veškeré sportování je prospěšné, ale representace je svými 
výsledky nejdůležitějším faktorem, který má vliv na vnímání toho 
kterého sportu v republice. Její práce spočívá v úplně jiných oblastech 
pro normální členy někdy nepochopitelných. Doprava sportovců na 
soutěže třeba do Koreje, USA, Austrálie je mnohdy oříškem pro 
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nadlidi. Ale všude jsme byli a všude nás znají - česká střelba se ještě 
nikdy neztratila. Je to někdy velice složitá záležitost, protože máme 
úplně jiné sportovní náčiní, než mají ostatní sporty a přeprava zbraní 
do některých destinací je opravdu téměř nemožná.  

Poslední komisí, u které mi nepřísluší jakékoliv hodnocení, je 
Revizní komise. 
Tato komise je odpovědná pouze sjezdu delegátů ČSS tj. Vám a její 
zprávu Vám přednese ing. Jan Brych.  

Dovolte mi pár slov k sekretariátu českého střeleckého svazu. 
Stručnou zprávu o práci sekretariátu bude mít tajemník pan Janoušek. 
Já mohu pouze konstatovat, že sekretariát ČSS pracuje pouze ve dvou 
lidech a paní Kubalíková v podstatě dělá soutěže a styk s členskou 
základnou. I v tak malém počtu zvládají práci dobře. 
Musím hodnotit i spolupráci s krajskými sdruženími, protože nebyla 
hlavně v začátcích jednoduchá, u těch se musím trochu zastavit.  

Krajská sdružení byla ustavena a registrována u českého 
střeleckého svazu. Bylo také rozhodnuto, že do KS půjde podpora od 
ČSS ve výši 20 000,- na každé z krajských sdružení. Předminulý sjezd 
tzn. 6. sjezd ČSS stanovil, že část členských příspěvků ve výši 100,- 
Kč půjde zpět do krajských sdružení. Předpoklad byl, že to bude 
jakási podpora či injekce do začátku působení nových krajských 
sdružení. Uvažovali jsme o tom, že takto budeme KS podporovat po 
dobu max. dvou - tří let, protože jsme si mysleli, že v té době bude 
nastartován systém podpory sportu ve VÚSC tj. v současných krajích.  

Nebyl. Proto jsem přesvědčen, že tato základní pomoc ČSS 
směrem ke krajským sdružením musí pokračovat z jednoho prostého 
důvodu. Ne všechna krajská sdružení umí sehnat peníze na svoji 
činnost a ne všechna zase na druhou stranu umí utratit to, co od svazu 
dostanou. V průběhu dalšího jednání o tom bude řeč. 
 Z toho důvodu musím trochu pokárat krajská sdružení po stránce 
ekonomické. Za osm let činnosti krajských sdružení převedl Český 
střelecký svaz na konta jednotlivých krajských sdružení cca 9 milionů 
korun. Vždy jsme při tom upozorňovali, že kdyby se tyto peníze 
chovaly jako státní, je nutné je utratit v roce, ve kterém byly 
přiděleny. Všichni máme štěstí, že peníze, které dostáváte, se chovají 
jako členské příspěvky a proto je můžete převádět do dalšího roku. 
Protože v krajských sdruženích je situace taková, že na kontech 
krajských sdružení zůstávalo k 31. 12. 08 téměř 1 0500 000,- Kč. 
Musím se nad tím trochu zastavit. Proč nejsou finance, které byly 
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přiděleny KS utraceny a proč více než 25% těchto svazem 
přidělovaných prostředků není použito třeba na činnost mládeže. Tady 
máme ještě dost práce a přemýšlení. 
Tím se dostávám také k hospodaření svazu jako celku.   
Finance na činnost svazu přichází ze tří zdrojů. Tím hlavním a 
největším jsou státní dotace, které jsou přidělovány na základě grantů 
a jsou přísně účelově vázány. V těchto grantech je stanoveno kolik 
procent rozpočtu max. smí tvořit státní dotace. Na co se smí tyto 
peníze použít, a na co ne, stanovuje každoročně MŠMT v tzv. 
„Rozhodnutí“ dříve „Metodický pokyn“.  Je ale fakt, že tyto stání 
peníze nejen že nekopírují inflační vlivy, ale naopak každoročně 
záhadným způsobem ubývají. Nevím, jestli je to úkaz jen ve střelectví, 
nebo i v jiných sportech. Peníze navíc musí být z vlastních zdrojů. 
Vyúčtování musíme provést každý rok nejpozději do 31. 1. 
následujícího roku a odevzdat na MŠMT. Druhým menším ale velice 
potřebným zdrojem je podíl na výtěžku SAZKA a.s. určený na veřejně 
prospěšné účely. Tyto finance nám pomáhají pokrýt potřebu těch 
peněz, které musíme mít navíc nad státní dotaci. Třetím zdrojem jsou 
členské příspěvky, které slouží z části k financování krajských 
sdružení a z části k financování těch výdajů, na které nelze použít 
dotace tj. činnost sekretariátu, pořádání soutěží apod. Zmíněná 
„Rozhodnutí“ nám totiž nedovolují použít dotační prostředky např. na 
domácí mistrovské soutěže, tj. pro nás všechna MČR.  

Čísla jsou součástí zprávy Revizní komise, která bude 
přednesena za chvíli. Vyúčtování je vždy v  jednom „paré“ uloženo na 
sekretariátu svazu a je kdykoliv k nahlédnutí.       
  
 
Krátce bych se chtěl zastavit také u střelnic v majetku ČSS. 
Víte, že máme ve vlastnictví kulovou střelnici v Brně na Kývalce, 
brokovou střelnici v Brně – Soběšicích a brokovou střelnici v Plzni – 
Lobzích. Udržovat tyto střelnice v provozuschopném stavu není 
jednoduchá ani laciná záležitost. Provoz brněnské kulové střelnice je 
plně na nás a stále řešíme vzájemné vztahy s majitelem 
Automotodromu Kývalka. Plzeňská broková je provozována na 
základě nájemní smlouvy jedním plzeňským klubem a funguje to 
dobře. Broková střelnice v Soběšicích je provozována na základě 
smlouvy s SSK a funguje velmi dobře a je téměř soběstačná. 
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 Pozemky na kterých střelnice stojí, jsou v Plzni – Armády ČR, 
v Soběšicích – Mendlovy university a na Kývalce zatím Lesů ČR. Na 
Kývalce jsou v současné době jednání na velice dobré cestě a doufám, 
že budou vbrzku dokončena a tím se velice uvolní financím na nájmy. 
Finanční problémy tj. velké provozní náklady, které na střelnici 
vznikají a nejdou snížit, bude nutné řešit jiným novým způsobem. 
Připraven je návrh na členské příspěvky a bude samostatným bodem 
našeho jednání.   
 Chtěl bych také trochu přiblížit situaci na střeleckém stadionu 
armády v Plzni – Lobzích. Věřím tomu, že střelnice je majetkem 
armády, potažmo státu. Ale abychom museli na každou, a to 
jakoukoliv akci, na této střelnici sepisovat a statutárním zástupcem 
podepisovat samostatnou smlouvu, to je myslím výmysl hodný 
velkého ducha. Následně pak na každou akci je samostatné vyúčtování 
a mnohdy porto je vyšší než částka, kterou musíme zaplatit. Doufám, 
že se nám to jednou podaří někomu (asi ministrovi) vysvětlit a že se to 
upraví přijatelně pro zdravý rozum. 

  
 Při přípravě sjezdu a při jednáních valných hromad jsme dávali 
dohromady všechny připomínky a náměty, které byly avizovány 
směrem k jednání valných jednotlivých krajských sdružení. Nebylo 
jich mnoho a některé nebyly v termínu. Mám za to, že v této zprávě 
není možné se tím zabývat a uvedeme vše v bodě „případná změna 
dokumentů“. 
 Dovolte mi chvíli se zabývat příjemnějšími věcmi. To je mládež 
a práce s ní. Společně jsme hodnotili tuto oblast a mně teď těší, že 
mohu konstatovat, že se vcelku daří. Vidět kolik dětí se zúčastňuje 
různých soutěží pořádaných svazem, krajskými sdruženími ale i 
jednotlivými SSK, je radost. Jednoho takového našeho střeleckého 
svátku, což je Mistrovství republiky se zúčastnil čelní představitel 
jiného sportu, a mohu Vám sdělit, že byl překvapen množstvím dětí, 
ale hlavně vybavením našich střelců. Na to se i z nestranného pohledu 
dívá velice dobře.    

Závěrem mi dovolte konstatovat to, že vlastně již čtvrtý 
olympijský cyklus, jak je naším dobrým zvykem dopadl opět ke 
spokojenosti a ČSS neztratil kredit úspěšného olympijského svazu. 
Tento poslední byl ovšem z kategorie snů. Ono dívat se jak hned na 
úvod OH než se všichni rozkoukají, mají čeští střelci 2 zlaté je 
opravdu nezapomenutelným zážitkem. 
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  Za to patří veliký dík Vám všem, kteří se na práci a činnosti 
Českého střeleckého svazu podílíte tou největší měrou v té základní 
práci s mladými.  

Chci též poděkovat vrcholovému sportu za úspěchy, kterých i 
s vaší pomocí dosáhl.  

Dík patří všem, kteří nám pomáhali tj. MŠMT, ČOV, SAZCE, 
Armádě ČR, Ministerstvu vnitra, ale hlavně Vám všem, kteří tu sedíte 
a spolupracujete na vynikajících výsledcích a propagování dobrého 
jména Českého střeleckého svazu.  

 
 Děkuji vám. 

           
   
 

Jaroslav Pekař, prezident ČSS 


